
Reivindiquen el vell cam� d'Emp�ries

Gent del Ter reclama, des de f inals del 2013, supor t institucional i cient�f ic per recuperar el

vell cam� iberorom�

L'entitat proteccionista pensa que se'l pot rescatar de l'oblid i fer-lo visitable

GENT DEL TER

El grup proteccionista Gent del Ter impulsa des de f inals del 2013 la

reivindicaci� del vell cam� d'Emp�ries. La campanya que s'ha anat

refor�ant al llarg de l'any 2014 amb l'organitzaci� de nou jornades

de descober tes, unes rutes de reconeixement del terreny que ha

servit per fer un primer esborrany d'hip�tesi de recorregut. Pels

seus treballs inicials, han demanat la colálaboraci� dels

ajuntaments de les tres comarques afectades (Alt, Baix Empord� i

Giron�s), que han tingut una resposta desigual. Han disposat, aix�

mateix, d'informacions complement�ries dels museus

d'arqueologia de Girona, Ullastret i d'Emp�ries.

El treball de camp consisteix a investigar Ðaquest �s l'espai de

colálaboraci� amb l'arqueologiaÐ, inspeccionar ocularment,

topon�mica i car togr�f ica. Durant les nou sor tides han anat destacant i anotant elements del cam� rom� Ði

medievals descober tsÐ i s'han anat fent una idea tamb� de quin proc�s necessita la ruta per posar-la en valor.

En aquest estadi �s quan sorgeixen, dins del grup, les idees. Hi ha qui pensa que, en un futur, hauria de ser

visitable Òa peu, no pel tr�nsit rodatÓ. Tamb� hi ha qui creu, com Jordi Porxas, de Gent del Ter, que en la

recuperaci� del cam� hi hauria de tenir un paper fonamental l'autoritat arqueol�gica.

El medievalista Joan Badia i Homs, membre de tamb� Gent del Ter, creu que l'inter�s del cam� transcendeix

l'arqueologia i, per tant, Òs'hi hauria d'implicar l'Institut d'Estudis Catalans o la Rela Academa de Belles Ar ts de

Sant JordiÓ. Badia i Homs pensa que caldria Òdisposar d'una guia excursionista per seguir a peu el cam�, quan

estigui m�s estudiatÓ. Pensa que es necessita una guia excursionista per anar a peu i destaca el paper que va

tenir l'excursionisme cient�f ic als inicis del segle XX.

Com a cam� d'Emp�ries, encara es coneix el cam� ral que comunicava pobles a mitjans del segle passat. Badia i

Homs destaca que aquest era un ramal secundari de la gran Via Augusta, amb el qual s'enlla�ava a l'al�ada de

l'actual barri del Pont Major giron�. ÒTenia molta impor t�ncia perqu� comunicava viles romanes impor tants i

perqu� facilitava l'agricultura i el comer�Ó apunta. Badia i Homs creu que Òera un mitj� de comunicaci�

fonamental en el transpor t de la pedra des dels Clots de Sant Juli� [el cam� hi passava a prop i hi estava

connectat amb un ramal] i tamb� de la terrissa des de Llafranc i Calonge. Aquests eren elements molt

impor tants i, segurament hi havia altres tipus de produccions que ara se'ns escapenÓ.
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